

Selection of Dr. Khaled Hanafi as a Member of the Board of Trustees of the Jerusalem Tamkeen Fund

The Secretary-General of the Union of Arab Chambers, Dr. Khaled Hanafi, was chosen as a member of the Board of Trustees of the Jerusalem Empowerment Fund, which is chaired by His Royal Highness Prince Turki bin Faisal bin Abdulaziz Al Saud, during the first meeting of the Board of Trustees of the Jerusalem Empowerment Fund, which was held at the headquarters of the Islamic Bank for Development in Jeddah - Kingdom of Saudi Arabia on 8-6-2023. Where the Board of Trustees of the Jerusalem Empowerment Fund includes the heads of four Arab chambers: Kuwait, Jordan, Tunisia, and Egypt, in addition to elite personalities representing development organizations, chambers of commerce, and businessmen, which establishes a partnership between the sector, civil society organizations, and governments resources.

The Secretary-General of the Federation expressed his great appreciation for being chosen as a member of the Board of Trustees of the Jerusalem Support Fund, which represents for him a source of pride. In view of the symbolism of this position and position, especially since Jerusalem has great sanctity in the hearts and minds of Arabs, Muslims, and Christians, as it is considered a symbol and a fundamental axis in the Palestinian cause. Pointing out that "the symbolism of Jerusalem stems from two aspects. The first is the special sanctity of this city for all Muslims, as it is the first of the two kisses, as well as for Christians. The second is the injustice it has been subjected to for decades by the Israeli occupation, which is trying to Judaize Jerusalem and strip it of its authentic Arabism." He pointed out that "the Union of Arab Chambers, since its inception in 1951, in addition to its primary role in promoting Arab economic integration, has focused most of its attention on supporting the Palestinian cause, whether in Arab forums or in international forums."

The Secretary-General stated, "The Board of Directors of the Union of Arab Chambers, in its (133rd) session, which was held in Kuwait, the capital of the State of Kuwait on 11-8-2022, included the issue of supporting the Al-Quds Fund and Endowment on its agenda. This shows the vision of the Union and the private sector in the Arab countries in clarifying the role of the Fund and its efforts to support the steadfast city of Jerusalem in the face of Zionist aggressions and its reconstruction."

The efforts of the Union of Arab Chambers did not stop at this point, but the Union had a fundamental role in discouraging the Republic of Brazil from moving its embassy to Jerusalem. Furthermore, Khaled Hanafi, in his capacity as Secretary-General of the Union, met former Brazilian President Jair Bolsonaro at the presidential residence in Brasilia, and informed him on behalf of the Union of Arab Chambers, which is the true representative of the Arab private sector, that this step should not be taken because of its negative impact on economic relations between Arab countries and Brazil. The former Brazilian president responded to this desire, and the Brazilian embassy has not yet been moved to Jerusalem.

Hanafi noted, "We, in the Union of Arab Chambers, in partnership with the Jerusalem Empowerment Fund and the Islamic Development Bank, are studying the establishment of a social responsibility program towards Jerusalem through a charitable or endowment share, as it will be circulated to members of the chambers."

Source (Union of Arab Chambers)



اختيار د. خالد حنفي عضوا في مجلس أمناء صندوق تهكين القدس

اختير أمين عام اتحاد الغرف العربية، الدكتور خالد حنفي، عضوا في مجلس أمناء صندوق تهكين القدس، الذي يرأسه صاحب السمو الملكي الأمير تركي بن فيصل بن عبد العزيز آل سعود، وذلك خلال الاجتماع الأول لمجلس أمناء صندوق تهكين القدس، الذي عقد في مقر البنك الإسلامي للتنمية في جدة - المملكة العربية السعودية بتاريخ 6-8-2023، حيث يضم مجلس أمناء صندوق تهكين القدس رؤساء أربع غرف عربية هي: الكويت والأردن وتونس ومصر، بالإضافة إلى شخصيات نخوية يمثلون منظمات تنموية وغرف تجارية ورجال أعمال، مما يؤسس لشراكة بين القطاع ومنظمات المجتمع المدني والحكومات ويمكن بناء الرؤية حول سبل مشاركة أعضاء مجلس الأمناء في حشد الموارد.

وأعرب أمين عام الاتحاد، عن تقديره الكبير لاختياره

عضوا في مجلس أمناء صندوق دعم القدس وهو ما يمثل بالنسبة له مصدر فخر واعتزاز، نظرا لرمزية هذا الموقع والمنصب، خصوصا وأن للقدس قدسية كبيرة في وجدان وقلوب العرب مسلمين ومسيحيين، حيث تعتبر رمزا ومحورا أساسيا في القضية الفلسطينية، لافتا إلى أن "رمزية القدس ناشئة من جبهتين، الأولى القداسة الخاصة لهذه المدينة لدى المسلمين كافة فهي أولى القبليتين وكذلك بالنسبة للمسيحيين، والثانية هي المظلومية التي تتعرض لها منذ عقود طويلة من جانب الاحتلال الإسرائيلي الذي يحاول تهويد القدس وسلخها من عروبتها الأصيلة".

ولفت إلى أن "اتحاد الغرف العربية، منذ نشأته عام 1951 بالإضافة إلى دوره الأساسي في تعزيز التكامل الاقتصادي العربي، ركز جلا اهتمامه على دعم القضية الفلسطينية سواء في المحافل العربية أو في المحافل الدولية".

وأوضح الأمين العام أن "مجلس إدارة اتحاد الغرف العربية بدورته (133) التي عقدت في الكويت عاصمة دولة الكويت بتاريخ 8-11-2022، أدرج على جدول أعماله موضوع دعم صندوق ووقفية القدس وهو ما يبين رؤية الاتحاد والقطاع الخاص في الدول العربية في توضيح دور الصندوق وجهوده المبذولة لدعم مدينة القدس الصامدة في وجه الاعتداءات الصهيونية وإعادة إعمارها".

ولم تقف جهود اتحاد الغرف العربية عند هذا الحد، بل كان للاتحاد دور جوهري في ثني جمهورية البرازيل عن نقل سفارتها إلى القدس، حيث التقى خالد حنفي بصفته أمينا عاما للاتحاد الرئيس البرازيلي السابق جايير بولسونارو في مقر الرئاسة في برازيليا، وأبلغه باسم اتحاد الغرف العربية الذي يعدّ الممثل الحقيقي للقطاع الخاص العربي، بوجوب عدم الإقدام على هذه الخطوة لما لها من تأثير سلبي على العلاقات الاقتصادية بين البلدان العربية والبرازيل، وقد استجاب الرئيس البرازيلي السابق لهذه الرغبة ولم يتم نقل السفارة البرازيلية إلى القدس لغاية الآن.

ونوه حنفي إلى "أننا في اتحاد الغرف العربية وبالشراكة مع صندوق تهكين القدس والبنك الإسلامي للتنمية، ندرس إنشاء برنامج مسؤولية اجتماعية اتجاه القدس من خلال سهم خيري أو وقي حيث سيجري العمل على تعميمه على أعضاء الغرف".

المصدر (اتحاد الغرف العربية)

Oil Prices Continue their Gains and Hover at the Highest Level in 4 Months

Oil prices extended gains on Monday, touching their highest levels since mid-April after Saudi Arabia and Russia, two major oil producers, pledged to continue cutting supplies for another month in order to continue balancing global markets and supporting prices. Brent crude futures rose 25 cents, or 0.3 percent, to \$86.49 a barrel, while West Texas Intermediate crude futures rose 23 cents, or 0.3 percent, to \$83.05 a barrel.

Crude posted gains for the sixth consecutive week last week, the longest period of gains since December 2021 and January 2022.

Source (Al-Arabiya.net Website, Edited)

أسعار النفط تواصل مكاسبها وتحوير عند أعلى مستوى في 4 أشهر



واصلت أسعار النفط مكاسبها، اليوم الاثنين، لتلامس أعلى مستوياتها منذ منتصف أبريل/نيسان بعدما تعهدت السعودية وروسيا، وهما من كبار منتجي النفط، بمواصلة خفض الإمدادات لشهر آخر بهدف استمرار موازنة الأسواق العالمية ودعم الأسعار. وزادت العقود الآجلة لخام برنت 25 سنتا أو 0.3 في المئة إلى 86.49 دولار للبرميل، بينما ارتفعت العقود الآجلة لخام غرب تكساس الوسيط 23 سنتا أو 0.3 في المئة إلى 83.05 دولار للبرميل.

وسجل الخامان مكاسب لسادس أسبوع على التوالي في الأسبوع الماضي، وهي أطول فترة مكاسب منذ ديسمبر/كانون الأول 2021 ويناير/كانون الثاني 2022. المصدر (موقع العربية.نت، بتصريف)

Egypt's Foreign Reserves Rise to \$34.88 Billion in July

The Central Bank of Egypt revealed that net foreign reserves rose to \$ 34.879 billion in July from \$ 34.807 billion in June.

The Central Bank of Egypt's foreign exchange reserves rose by \$130 million by the end of June, reaching \$34.81 billion, from \$34.66 billion at the end of May.

In a surprise move, the Central Bank of Egypt announced an overnight rate hike of 100 basis points "to avoid inflationary pressures and control inflation expectations."

Source (Al-Arabiya.net Website, Edited)



احتياطي مصر الأجنبي يرتفع إلى 34.88 مليار دولار في يوليو

كشف البنك المركزي المصري، عن ارتفاع صافي الاحتياطيات الأجنبية إلى 34.879 مليار دولار في يوليو/تموز من 34.807 مليار في يونيو/حزيران.

وكان احتياطي النقد الأجنبي لدى البنك المركزي المصري ارتفع بمقدار 130 مليون دولار بنهاية يونيو/حزيران، ليصل إلى 34.81 مليار دولار، من 34.66 مليار دولار في نهاية مايو/أيار. وأعلن البنك المركزي المصري في خطوة مفاجئة، عن رفع أسعار الفائدة الأساسية لليلة واحدة 100 نقطة أساس "لتفادي الضغوط التضخمية والسيطرة على توقعات التضخم".

المصدر (موقع العربية.نت، بتصريف)

Saudi Arabia's Sovereign Assets Exceed \$594 Billion

The assets under management of Saudi Arabia's Public Investment Fund rose to 2.23 trillion riyals (\$594 billion) at the end of 2022, 12.8 percent from the end of 2021, when it reached 1.98 trillion riyals. The increase in the value of major projects (NEOM, Red Sea, Qiddiya, and Roshen) by 245.7 percent to 121 billion riyals (from 34 billion), and the growth of the portfolio of investments in Saudi companies by 49 percent to 718 billion riyals (from 483 billion), contributed to the fund's achievement of this jump in its assets. The fund's activity was dominated by local investment portfolios last year, reaching 1.72 trillion riyals, or 23 percent of total assets under management, compared to 512 billion riyals for global investments (77 percent).

Source (Al-Asharq Al-Awsat Newspaper, Edited)



أصول "السيادي" السعودي تتخطى 594 مليار دولار

ارتفعت الأصول المدارة لـ "صندوق الاستثمارات العامة" السعودي إلى 2.23 تريليون ريال (594 مليار دولار) في نهاية عام 2022، أي بنسبة 12.8 في المئة عن نهاية عام 2021، حين بلغت 1.98 تريليون ريال. وساهم ارتفاع قيمة المشاريع الكبرى (نيوم، البحر الأحمر، القدية، وروشن) بنحو 245.7 في المئة إلى 121 مليار ريال (من 34 ملياراً)، ونمو محفظة الاستثمارات في الشركات السعودية بنسبة 49 في المئة إلى 718 مليار ريال (من 483 ملياراً)، في تحقيق الصندوق هذه القفزة في أصوله. وطغت محافظ الاستثمارات

المحلية على نشاط الصندوق، العام الماضي، حيث بلغت 1.72 تريليون ريال، أي ما نسبته 23 في المائة من إجمالي الأصول المدارة، مقابل 512 مليار ريال للاستثمارات العالمية (77 في المئة).

المصدر (صحيفة الشرق الأوسط، بتصريف)

■ Dubai Records an Increase in Passenger Numbers

Dubai recorded record numbers of international visitors in the first half of 2023, an increase of 20 percent compared to the same period last year. The emirate welcomed 8.55 million international visitors during this period, exceeding pre-pandemic rates of 8.36 million international visitors in the first half of 2019.

Sheikh Hamdan bin Mohammed bin Rashid Al Maktoum, Crown Prince of Dubai, said:

"The exceptional performance of Dubai's tourism sector during the first half of this year and the significant growth and continuous momentum achieved by this vital sector are in line with the vision of Sheikh Mohammed bin Rashid Al Maktoum, Vice President and Prime Minister of the UAE and Ruler of Dubai, to consolidate Dubai's position as the best city to work, live and visit in the world."

Source (Al-Asharq Al-Awsat Newspaper, Edited)



■ دبي تسجل ارتفاعاً في عدد المسافرين

سجلت دبي أرقاماً قياسية في أعداد الزوار الدوليين خلال النصف الأول 2023، بزيادة بلغت نسبتها 20 في المائة مقارنة بالفترة ذاتها من العام الماضي. واستقبلت الإمارة 8.55 مليون زائر دولي خلال هذه الفترة، بما يتجاوز معدلات ما قبل الجائحة والتي سجلت وصول 8.36 مليون زائر دولي في النصف الأول من عام 2019.

ونوه ولي عهد دبي الشيخ حمدان بن محمد بن راشد آل مكتوم، إلى أن "الأداء الاستثنائي لقطاع السياحة في دبي خلال النصف الأول من العام الحالي والنمو الكبير والزخم المتواصل الذي يحققه هذا القطاع الحيوي ينسجم مع رؤية الشيخ محمد بن راشد آل مكتوم، نائب رئيس الدولة رئيس مجلس الوزراء حاكم دبي، لترسيخ مكانة دبي كأفضل مدينة للعمل والعيش والزيارة على مستوى العالم".

المصدر (صحيفة الشرق الأوسط، بتصرف)

■ U.S. Debt Expected to Rise to 222% In 2053

The Renaissance Macro Research Institute predicts that the U.S. government will be plunged into debt within the next few decades, which could lead to disaster for markets and the economy.

The institute cited recent data from the Congressional Budget Office, which predicted that the government debt-to-GDP ratio would nearly double from 98 percent in 2023 to 181 percent in 2053.

In an alternative scenario formulated by the Council on Responsible Federal Budgets, the debt-to-GDP ratio could rise to 222 percent of GDP in 2053.

Source (CNBC Arabic Website, Edited)



■ توقعات بارتفاع الدين الأميركي إلى 222% في 2053

توقع معهد الأبحاث Renaissance Macro Research أن تغرق الحكومة الأمريكية في الديون خلال العقود القليلة المقبلة، وهو ما قد يؤدي إلى كارثة للأسواق والاقتصاد.

واستند المعهد إلى بيانات حديثة صادرة عن مكتب الميزانية في الكونغرس، الذي توقع أن ترتفع نسبة الدين الحكومي إلى الناتج المحلي الإجمالي بنحو الضعف من مستوى 98 في المئة عام 2023، إلى 181 في المئة عام 2053.

وفي سينااريو بديل صاغه "المجلس المعني بالميزانية الفدرالية المسؤولة"، يمكن أن ترتفع نسبة الدين إلى الناتج المحلي الإجمالي إلى 222 في المئة من الناتج المحلي الإجمالي في عام 2053.

المصدر (موقع CNBC عربي، بتصرف)

■ "Apple" Boosts Its Expertise in Artificial Intelligence on Mobile Devices

Apple is increasing its expertise in generative artificial intelligence to adapt it to iPhones and iPads, as the world's largest company by market value seeks to capitalize on technology that revolutionized the industry this year."

The tech giant is hiring dozens of roles across offices in California, Seattle, Paris, and Beijing that will work on large language models or LLMs, software that can produce reasonable text, images, or code in response to simple prompts.

All jobs were announced between April and July, as Apple was working on ambitious long-term research projects that will affect the future of Apple and its products.

Source (Alkhaleej Emirati Newspaper, Edited)



■ "أبل" تعزز خبرتها في مجال الذكاء الاصطناعي على الأجهزة المحمولة

تعمل شركة "أبل" على زيادة خبرتها في مجال الذكاء الاصطناعي التوليدي لتكيفه مع أجهزة "إفون" و "إيباد"، حيث تسعى أكبر شركة في العالم من حيث القيمة السوقية إلى الاستفادة من التكنولوجيا التي أحدثت ثورة في الصناعة هذا العام، بحسب "فاينانشيال تايمز".

وتقوم شركة التكنولوجيا العملاقة، بالتوظيف لعشرات الأدوار عبر المكاتب في كاليفورنيا وسياتل وباريس وبكين والتي ستعمل على نماذج لغات كبيرة

أو LLMs، وهي برامج يمكنها إنتاج نصوص أو صور أو تعليقات برمجية معقولة استجابة للمطالبات البسيطة.

وتم الإعلان عن جميع الوظائف بين شهري إبريل/ نيسان ويوليو/ تموز، حيث كانت تعمل "أبل" على مشاريع بحثية طموحة طويلة الأجل ستؤثر في مستقبل أبل ومنتجاتها.

المصدر (صحيفة الخليج الإماراتية، بتصرف)

■ المغرب يحاصر التضخم بدعم من القطاع الزراعي

أنه وصل إلى 5.5 في المئة في يونيو/حزيران الماضي و7.1 في المئة في مايو/أيار و7.8 في المئة في إبريل/نيسان، بينما سجل مستويات أكثر حدة في مارس/آذار عند 8.2 في المئة وفبراير/ شباط بنسبة 10.1 في المئة و8.9 في المئة في يناير/كانون الثاني.
المصدر (صحيفة العربي الجديد، بتصرف)

تراهن الحكومة المغربية على تدابير تتعلق بدعم المواد الأولية الزراعية للتخفيف من ارتفاع الأسعار، متوقعة انخفاض معدل التضخم إلى 3.4 في المئة العام المقبل، مقابل توقعات بنحو 5.6 في المئة العام الحالي، وتسجيل 6.6 في المئة العام الماضي.
وكانت الحكومة راهنت على بلوغ معدل التضخم 2 في المئة العام الحالي، إلا

■ Morocco Blocks Inflation with Agricultural Sector Support

The Moroccan government is betting on measures related to subsidizing agricultural raw materials to mitigate the rise in prices, expecting the inflation rate to fall to 3.4 percent next year, compared to expectations of about 5.6 percent this year, and recording 6.6 percent last year.

The government had bet on inflation reaching 2 percent this year, but it reached 5.5 percent in June, 7.1 percent in May, and 7.8 percent in April, while it recorded sharper levels in March at 8.2 percent and February at 10.1 percent and 8.9 percent in January.
Source (Al-Araby Al-Jadeed Newspaper, Edited)

